

MOREY-SAINT-DENIS

Appellation Village Lieu-dit Clos Solon

TERRITOIRE

L'appellation : 68 ha 39 a.
Le lieu-dit : 5 ha 57 a 91 ca.

TERRITORY

Area of the appellation: 68 h 39 a.
Locality named: 5 ha 57 a 91 ca.

HISTOIRE ET ÉTYMOLOGIE

Nombreuses étaient les abbayes à Morey ou alentours. Située dans les Hautes Côtes à quelques kilomètres à l'ouest du village, celle de Vergy a fondé le chapitre de Saint-Denis en 1203. Les reliques du saint y sont conservées. Les moines ont construit un cellier au cœur de Morey.

Morey tient son nom d'un Gallo-Romain nommé *Mirrius* devenu *Mirriacus*.

Clos Solon vient certainement du patronyme d'un propriétaire.

HISTORY AND ETYMOLOGY

There were numerous abbeys in Morey and its surrounding area. Located in the Hautes Côtes, a few kilometres to the west of the village, the Abbey of Vergy founded the religious Chapter of Saint-Denis in 1203. The relics of the saint are kept here. The monks built a cellar in the centre of Morey.

Morey takes its name from a Gallo-Roman named *Mirrius*, which became *Mirriacus*.

Clos Solon certainly comes from the surname of an owner.



○ A.O.C. Village

● Lieu-dit



MOREY-SAINT-DENIS

27

LE TERROIR DE NOTRE VIN

Notre vin provient de vignes situées sur la commune de Morey-Saint-Denis au lieu-dit *Clos Solon*. Exposées au sud-est et à une altitude de 255 à 260 mètres, elles reposent sur un sol argilo-sableux d'une cinquantaine de centimètres d'épaisseur du cône alluvial au débouché de la Combe avec un sous-sol calcaire à entroques du Bajocien.

THE TERROIR OF OUR WINE

Our wine comes from vines situated in the locality of Morey-Saint-Denis in the district called *Clos Solon*. Facing South-East and at an altitude of 255 to 260 metres, they are planted in a 50-cm deep sandy-clay soil from the alluvial cone deposits at the outlet of Combe de Lavaux with a crinoidal limestone subsoil from the Bajocian era.